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MUISTIO 
Selkämeri –ryhmä 
3. kokous 
 
Aika: Tiistai 08.05.2007 kello 10.00-13.15 
Paikka: Merikarvian kunnanvirasto, Kauppatie 40 29900  MERIKARVIA 
 
 
1. Avaus  
 
Selkämeren -ryhmän puheenjohtaja Seija Vatka avasi kokouksen ja toivotti osallistujat tervetulleiksi. Koko-
ukseen osallistui 19 henkilöä (+sihteeri). Ryhmän jäsenet esittäytyivät. Anne Erkkilän on opintovapaalla ja 
ryhmän varapuheenjohtajana toimii Juha Hyvärinen. Kokoukseen kuului lounas ja pienimuotoinen tutustu-
misretki Merikarvianjoelle. 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
3. Kehittämisohjelman laatiminen 
 
Kokouksessa sovittiin, että palautteet Selkämeren tilaa ja ominaisuuksia kuvailevasta kehittämisohjelma-
asiakirjaosiosta voi antaa myöhemmin sähköisesti ryhmän sihteerille.  
 
Sihteeri esitteli ryhmän tuottamia Selkämeren merialueen kehittämistarpeita valittujen painopisteiden mukai-
sesti. Ryhmä sai kommentoida ja keskustella kehittämistarpeista jokaisen painopiste-esittelyn jälkeen.  Seu-
raavaksi on esitelty uusia kokouksen yhteydessä syntyneitä kehittämistarpeita. 
 
A. Vesien tilasta ei keskusteltu. 
 
B. Maankohoaminen: 
- Kurt Pettersson esitteli maankohoamishaittoja Ahlaisten saaristossa. 
- uudeksi kehittämistarpeeksi nousi maankohoamisilmiön ymmärtäminen veneväyliä suunnitellessa ja sijoitel-
lessa, jotta kalliilta ruoppaustöiltä vältyttäisiin. 
 
C. Vesien käyttö muutettiin merialueen käytöksi, jolloin käytön suunnittelussa huomioidaan myös rannikon 
ja saariston maa-alueet. Myös painopisteen osajaottelu muuttui seuraaviksi: veneily ja vesiliikenne, kalastus- 
ja metsästys sekä merimatkailu. Ira Pelkonen esitteli veneilyasioita ja Aulis Laakso kalastuksen kehittämis-
tarpeita. Huomiota tulisi myös kiinnittää veneilyn- ja vesiliikenteen monimuotoisuuteen. Uusia kehittämistar-
peita ovat: 
 
Veneily- ja vesiliikenne: 
- veneilyn turvallisuus- ja ympäristöasiat 
- laaja-alaisen yhteistyön tekeminen veneilyn ja siihen liittyvien tukitoimintojen osalta 
- merikarttojen epätarkkuus väylien ulkopuolisilla alueilla 
- veneilyyn liittyvän jätehuollon ( ja pilssivesi) kehittäminen 
- palveluiden kehittäminen (verkostot, kotisatamat helppokäyttöisyys, sijoittelu, polttoainejakelu ja saavutet-
tavuus) 
 
Kalastus- ja metsästys: 
- hylkeenkestävien pyydysten kehittäminen 
- hylkeiden, merimetsojen, pienpetojen ja hirvieläinten kantojen rajoittaminen 
- tarkemmat suunnitelmat kalastuksen kehittämisestä valmistuvat 2007 aikana 
 
Merimatkailu: 
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D. Vesistöön rakentaminen 
Juha Hyvärinen esitteli ja tarkensi ajatuksiaan vesistöön liittyvissä rakentamisasioissa. Uusiksi kehittämistar-
peiksi nousivat: 
 
- pienruoppaustöiden ohjeellistaminen koulutuksen avulla urakoitsijoille ja osakaskunnille 
 - nykyään tietoa löytyy Natur Miljöö tekemistä ruotsinkielisitä oppaista ja Hannu Majurilta Pir- 

   kanmaan ympäristökeskuksesta. 
- maakunnallinen läjitys- ja/tai käsittelypaikka saastuneille sedimenteille 
- kunnalliset läjitysalueet pienruoppausjätteille ja ruoppausmassojen hyötykäyttö 
- tuulivoimapuistojen sijoittaminen ulkosaaristoon tekniikan kehittyessä 
 
F. Ympäristöriskien luonnehdinta ja hallinta osioon lisätään myös merialueen käytön turvallisuuteen liitty-
vät asiat. Uusia kehittämistarpeita ovat: 
 
- painolastivesien käsittely (vieraslajit) 
- vapaaehtoisten kouluttaminen (ympäristöjärjestöt, meripelastusseurat jne.) ympäristövahinkotilanteissa 
(esim. öljyonnettomuudet) 
 
G. Luonto- ja kulttuuriympäristön uusia kehittämistarpeita ei esitetty. 
 
Kehittämistarpeiden jälkeen ryhmälle esiteltiin Selkämeren merialueen kehittämistarvetaulukko. Sihteeri lu-
pasi lähettää esitäytetyn taulukon ja täyttämisohjeet ryhmälle lähiaikoina. Ryhmän tehtäväksi tulee laatia 
hankeideoita taulukkoon kehittämistarpeiden ja Lounais-Suomen ympäristöohjelman pohjalta. 
 
4. Mahdolliset muut asiat 
 
Anne Vastamäki esitteli Merikarvian pohjoisosien ruoppaushankkeita.  Samu Numminen ja Jouko Korteshar-
ju kertoivat Botnia-Atlantica –rahoituksen mahdollisuuksista Satakunnan osalta. Ira Pelkonen ilmoitti, että 
28.5 . on Satavene-seminaari. 
 
5. Seuraavat kokoukset 
 

• Torstai 20.09.2007 klo 10:00 Rauma. 
 
 
7. Päätös 
 
Kokous päättyi klo 12.20. 
 
 
Muistion laati 
 
Pasi Salmi 
Suunnittelija 


